
Geachte commissieleden,  

Ten eerste wil ik e.e.a. opmerken over de prettige samenwerking met de gemeente waardoor er veel 

iepen gered gaan worden. [ ….. e.e.a.……… ] 

Toch bereikt mij het zorgwekkende bericht dat door personele ontwikkelingen juist degene die de 

tegenstellingen tussen alle groepen heeft weten te overbruggen en een goede dialoog op gang heeft 

gebracht niet langer dit werk kan uitvoeren. Wie heeft dit besloten en waarom? Het proces is nog lang 

niet klaar maar nu valt een belangrijke trekker ervan weg. Ik hoop van harte dat we met deze verbinder 

door kunnen gaan. 

 

Snoeien van bomen.  

Snoeien van bomen is op een aantal plaatsen in Haarlem een terugkerende zaak. Ik zal de noodzaak niet 

bestrijden. Snoeien is wat anders dan kandelaberen. Kandelaberen is het snoeien van een boom tot aan 

de stam, er blijft niets van over en veel bomen gaan er jaren later aan dood. De Haarlemse 

Bomenridders zijn absoluut tegen kandelaberen van bomen.  

Snoeien is minder ingrijpend, maar heeft wel degelijk ecologische gevolgen. Doordat voor lange tijd er 

weinig takken en groen aan de boom zit zijn er gevolgen voor insecten, vogels en vleermuizen.  

Onlangs werden in het centrum, aan Brouwerskade, de essen gesnoeid, die zijn 50 tot 80 jaar oud. Het 

gaat om een bomenrij van in totaal 500 meter lengte. Zo’n lange rij is mogelijk in gebruik als foerageer 

route voor vleermuizen vanuit de stad richting natuurgebieden. De bomen geven de vleermuizen 

beschutting en uiteraard voedsel.  

Snoeien kan ongunstig zijn voor de vleermuizen. Het is niet 100% zeker dat ze daar zijn maar uit 

ecologisch oogpunt is het altijd beter om niet alles in één keer te snoeien maar om en om zodat er 

genoeg groen overblijft. Dat is niet veel duurder. Ook uit het oogpunt van het voorzorgsprincipe is dit 

een logische methode.  

Ik wil de gemeenteraad dan ook vragen om rijen bomen die gesnoeid worden altijd om en om te 

snoeien. Ook als er geen vleermuizen aanwezig zijn is het voor veel vogels belangrijk. Dit is dan een 

goede stap in de richting van een meer ecologisch beheer. Daarnaast is het landschappelijk fraaier wat 

veel inwoners zullen waarderen.  

 

De Haarlemse Bomenridders maken zich nog wel zorgen over een aantal zaken.  

- Het te lange traject om de aangepaste bomenverordening te maken.  

- Personele ontwikkelingen die negatief uitwerken voor de samenwerking.  

- De Monumentale en bijzondere bomenlijst waarbij de uitgangspunten om in die lijst te staan erg 

onduidelijk en oncontroleerbaar zijn. Van de 15.000 potentieel waardevolle bomen staan er 

maar 3.000 op de lijst.  

 

 


